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Sammanträdesdatum 

2023-09-13 
 

  

Kommunala Pensionärsrådet 
  

 
Plats och tid  Sessionssalen, Stadshuset kl. 09:00  

Beslutande ledamöter 
 

Ann-Christin Anderberg (KD) Kommunstyrelsen 
Åsa Bergkvist (S) Vård- och omsorgsnämnden 
Irene Andersson (M) Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden  
Sören Grandelius (S) LudvikaHem AB 
Ann-Christin Wärnberg PRO Grängesberg 
Åke Henriksson PRO Ludvika 
Leif Nyblom PRO Grangärde 
Bo Fremén PRO Saxdalen, ersättare för Ann-Marie Lindström PRO Saxdalen 
Leif Lagerquist PRO Gonäs 
Jeanette Schander PRO Säfsnäs, ersättare för Mats Ekehov PRO Säfsnäs 
Monica Magnusson SPF Senioererna, ersättare för Kerstin Löfgren SPF Seniorerna 
Pia Andersson SPF Grangärde 
Helena Bååth SKPF 
Maino Wohlfeil SKPF, ersättare för Eva Gerlström SKPF 
 
 

Ej beslutande ersättare Alexander Trygg (SD) LudvikaHem AB 
Lars-Olov Näslund PRO Ludvika 
Ulla-Britt Mikaelsson PRO Grängesberg 
Egon Jonsson PRO Grangärde 
Brittsiv Åsberg SKPF 
 
 

Övriga närvarande Tjänstemän 
Maria Östgren, kommunsekreterare 
Johan Leopoldsson,  
Matilda Tjust,  
Joel Lidholm,  
Josefina Bylund, utredare 
HåGe Persson, kommunalråd 
Ulrika Nordblad, nämndsekreterare 
 

Övriga 
 

 
Underskrifter 

 Sekreterare  Paragrafer § 24-32 
 Ulrika Nordblad  

 Ordförande   
 Ann-Christin Anderberg  

 Justerande   
 Monica Magnusson   
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 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ Kommunala Pensionärsrådet 

Sammanträdesdatum 2023-09-13 Paragrafer § 24-32 

Datum då anslaget sätts upp  Datum då anslaget tas ned  

Förvaringsplats för protokollet Protokollet förvaras på kanslienheten stadshuset Ludvika 
 

Underskrift   
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§ 24 Val av justerare  4 
§ 25 Dagordningen godkänns  5 
§ 26 Genomgång av föregående protokoll  6 
§ 27 Säkerhetsfrågor i praktiken samt 

information om medborgarlöftet 
 7 

§ 28 Redovisning av nuläget i 
bostadsförsörjningsplanen 

 8 

§ 29 Aktuellt i kommunen  9 - 10 
§ 30 Medborgarservice  11 
§ 31 Beslutade mål för 2019-2022, Livet som 

äldre. Vilka delmål är uppfyllda? 
 12 

§ 32 Information om arenabygget och 
fastighetsbolaget 

 13 
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§ 24   

 

Val av justerare 

Beslut 
Monica Magnussson, SPF Seniorerna utses att justera dagens protokoll. 
______ 
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§ 25   

 

Dagordningen godkänns 

Beslut 
Dagordningen godkänns utan tillägg under punkten övriga frågor. 

______ 
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§ 26   

 

Genomgång av föregående protokoll 

Beslut 
Genomgång av protokoll från 1 juni 2023.  
Åsa Bergkvist vill göra en rättelse/justering av föregående KPR protokoll. 
Under ärende ”Information från nämnderna” under Vård- och 
omsorgsnämnden behöver följande text ändras: 
- Ett arbete för jämlik och god vård i kommunens demensboenden har 
påbörjats. 
Detta rätta är att: 
- Ett arbete för jämlik och god demensomsorg i ordinärt boende har påbörjats. 
 
En skriftlig rättelse biläggs protokollet från 2023-06-01. 
 
______ 
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Säkerhetsfrågor i praktiken samt information om 
medborgarlöftet 

Beskrivning av ärendet 
Johan Leopoldsson, säkerhetssamordnare, presenterade Medborgarlöftet (som 
finns på ludvika.se) som är en del av polisens och kommunens gemensamma 
trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete. De fyra centrala delarna i 
medborgarlöftet: 

1. Polisen och kommunen ska samverka i kontinuerliga möten för en 
samlad lägesbild enligt Länsstyrelsen Dalarnas gemensamma modell för 
förebyggande arbete i samverkan (FAS). 

2. För att på bästa sätt skapa trygghet och förebygga brottslighet ska 
Polisens synlighet i Ludvika baseras på det underlag som finns 
tillgängligt via den gemensamma lokala lägesbilden och Polisens övriga 
underrättelser, relevant statistik och resursläge. 

3. Polisen ska under medborgarlöftets löptid ha kontakter med 
fritidsgårdarna i kommunen. 

4. Personal från socialtjänsten och Citygruppen ska nattvandra under 
riskhelger i Ludvika centrum och dess närhet. De ska jobba uppsökande 
och brottsförebyggande bland ungdomar. 

Matilda Tjust presenterade sin nya tjänst som brottsförebyggande samordnare, 
en ny funktion i kommunen som tillkommit tack vare en ny lag (2023:196) om 
kommuners ansvar för brottsförebyggande arbete. Lagen innebär att 
kommunerna ska arbeta brottsförebyggande genom ett kunskapsbaserat arbete. 
Varje kommun ska ta fram en lägesbild inom sitt geografiska område som ska 
fungera som ett underlag för att besluta om en plan för vilka åtgärder som 
kommunen avser vidta för att förebygga brott. 
______ 
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§ 28   

 

Redovisning av nuläget i bostadsförsörjningsplanen 
 

Beskrivning av ärendet 
Joel Lidholm informerar om riktlinjer för bostadsförsörjningsplanen.  

• Tidplanen skjuts fram p.g.a. behov av ny befolkningsprognos 
• Tidig dialog med KPR under våren gav ett bra underlag för fortsatt 

arbete. 
 
Presenteras en sammanfattning av synpunkter inkomna från KPR. 

• Vikten av lokaler för social gemenskap och närhet till grönområde, 
kommunikationer och dagligvaruhandel 

• Moderna och rymliga lägenheter 
• Utformningen av lägenheter och hus bör vara anpassade för seniorer  

– exempelvis hiss, inga trösklar, rymliga badrum osv 
• Möjlighet till att bo kvar på den ort man bor på 
• Efterfrågan av trygghetsboenden och särskilda boenden 
• Boenden med olika typer av upplåtelseform 
• Önskan med boenden med tillhörande gäst/övernattningslägenhet  

 
SPF Grangärde frågar om hur det går med planeringen av byggnation i 
Grangärdeområdet och om pensionärsföreningarna kommer bli involverade. 
PRO Grangärde svarar på frågan och informerar om att det pågår en diskussion 
och den 4 oktober kommer ett allmänt möte att hållas om det som är känt kring 
byggnationen i bygden. Mötet ger möjlighet till att yttra sig om hur man ser på 
fortsättningen. 

Joel informerar vidare om att de detaljplaner som finns i Sunnansjö ska ses över 
för att lättare möjliggöra ny bostadsetablering. Arbetet startar under hösten 
2023. 

______  
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§ 29    

 

Aktuellt i kommunen 

Kommunstyrelsen  
Ann-Christin Anderberg 

- Kommunens investeringsbudget för 2024, som fastställs i fullmäktiges 
sammanträde i november 

- Riktade och generella statsbidrag 
- Ludvika kommun har en relativt god ekonomi utifrån nuvarande 

förhållanden 
- Kommunstyrelsen har arbetat med ett projekt för att minska 

sjukfrånvaron. Det är en enhetlig analysmodell med ett förändrat 
arbetssätt där arbetsgivaren tidigt ska följa upp och sätta in åtgärder på 
arbetsplatsnivå. 

- Åtgärdsplanen för det brottsförebyggande arbetet förlängs och gäller 
även under 2024. Normalt revideras planen varje år. 

Vård- och omsorgsnämnden 

Åsa Bergkvist 
- Rapport om hur arbetet inom vård- och omsorg fungerat under 

sommaren kommer 25 september. 
- Epa-ungdomar har under sommaren hjälp till i verksamheten med bl.a. 

inköp, städning men ingen omsorgsomvårdnad.  
- Stadsbidrag har sökts för att kunna göra aktiviteter för att motverka 

ensamhet för de som bor hemma eget boende, men besked/beslut, från 
Socialstyrelsen, har inte inkommit ännu. Önskemål finns om ett 
samarbete med pensionärsorganisationerna. 

- PRO Grängesberg frågar om bidrag kan sökas för befintlig organisation 
eller om det måste vara en nyinstiftad. Åsa undersöker frågan och 
återkommer. 

- Rapport om att det förekommer Covid på några av kommunens 
boenden. 

- Sista dag för ansökan om föreningsbidrag för 2024 är den 15 
september. 

- Inkomna svar/synpunkter på tillgänglighetspolicyn ska behandlas nu 
och rapporteras på Vård- och omsorgsnämndens sammanträde och 
vidare till fullmäktige för ett antagande. 

9



  
      

 
      

 

2(2) 

 

Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
     

 

- Vård- och omsorgsnämnden beslutade 2023-08-09 § 78 att avsluta 
insatsen särskilt boende på Milan. Milan övergår till ordinärt boende. 

Kultur- och samhällsutvecklingsnämnden 

Irene Andersson 
- Information om att byte av ljuskällor ute i kommunen har påbörjats. 

Tyfors och Fredriksberg är först ut att få de nya mereffektiva och 
energisnåla ljuskällorna. Näst på tur är Sunnansjö, Grangärde och 
Grängesberg. Totalt 1 875 ljuspunkter kommer att bytas ut i dessa 
områden. Centrala Ludvika får sina ljuskällor när arbetet är klart i 
ytterområdena. 

- Ludvikaarena som ska vara för idrott och kulturella ändamål. 
- Markanvisningsavtal, som gäller 1 år, för kvarteret Orren 

parkeringsområdet vid Folkets Hus. Tre intressenter med förslag till 
byggnation av hela kvarteret, varav en har antagits, Koppartallen AB. 
Det blir ca 310 lägenheter med inflytt under 2026. 

- Ny möjlighet att sätta upp farthinder på lokalgator i form av t. ex. 
blomlådor.  

- En bilväg på Laggarudden har fått nytt namn ”Nynäskroken” som 
förbinder Nynäsvägen, och en cykelväg som fått namnet ”Ottilias stig”. 

- Tunneln under Carlavägen har fått namnet ”Carlatunneln”. 
- Vattenruschkanan i sporthallen som varit stängd sedan 2019 ska 

renoveras så Ludvika får ett fullgott badhus. 
- Tillgänglighetsanpassning på Folkets Hus med bl. a. en hiss upp till 

scenen i stället för som idag endast trappor. 
______ 
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§ 30    

 

Medborgarservice 

Beskrivning av ärendet 
Josefina Bylund, utredare, deltar och berättar om sitt uppdrag och arbete kring 
utredningen om medborgarservice 
Kommunstyrelsens förvaltning gör en utredning om hur servicen till 
medborgarna ska öka. En kort diskussion fördes på mötet där det bland annat 
framkom att kommunens hemsida skulle kunna förbättras.  
 
Synpunkter, idéer och förslag om hur kommunen skulle kunna öka sin service 
till medborgarna är välkomna att lämnas till Josefina fram till den 31 oktober. 
______ 
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§ 31   

Beslutade mål för 2019-2022, Livet som äldre. Vilka 
delmål är uppfyllda? 

Beskrivning av ärendet 
Ann-Christin Anderberg informerar ett sammansatt politiskt program ”Ett 
ännu bättre Ludvika” där punkten ”Livet som äldre” finns med. 
Chefer i organisationen har fått programmets inriktningar och de får ta det i 
respektive verksamhet och uppmätta mål där. 
 
SPF Grangärde frågar om utevistelsegarantin inom äldreomsorgen är 
implementerad hos enhetschefer och personal. Åsa Bergkvist från Vård- och 
omsorgsnämnden bekräftar att så är fallet. 
______ 
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Information om arenabygget och fastighetsbolaget 

Beskrivning av ärendet 
HåGe Persson, kommunalråd och ordförande i fastighetsbolagen, berättade om 
de tre fastighetsbolagen Ludvika kommunfastigheter, LudvikaHem och Stora 
Brunnsvik lägesbild och framtida utmaningar.  

Uppdraget i fastighetsbolaget – aktiv fastighetsägare, bygga-sälja-köpa-riva-hyra 
ut, förvalta och underhålla, utveckla och förbättra. 

Större projekt 2015-2020  
Solviksskolan (en av Sveriges modernaste skolor), seniorboendet i Grängesberg 
i ombyggt kommunalhus, förskola i Gonäs, förskola Ludvika gård och 
Biskopsgården, samt LSS-boende och bostäder Tjädern. 

Planeringen av arena i Marnäs går framåt enligt plan. Det kommer inte att vara 
någon inomhusbana för boule. Syftet med arenan är att tillgodose skolidrotten 
och barn och ungdomsidrott. 

______ 
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